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Wybory sołtysów i rad sołeckich  
w gminie Bestwina

Kim jest sołtys? To swego rodzaju „łącznik” pomiędzy mieszkańcami a władzami gminy. Jako organ wy-
konawczy sołectwa realizuje uchwały Rady Gminy, dokonuje poboru podatków rolnego i leśnego, uczest-
niczy w sesjach i komisjach Rady Gminy, zwołuje zebrania wiejskie, reprezentuje na zewnątrz swoje sołec-
two. Sołtysowi pomaga ciało doradcze zwane radą sołecką, podobnie jak sołtys wybierane na zwoływanym 
przez wójta zebraniu wiejskim.

Po upływie czteroletniej kadencji, nad-
szedł czas nowych wyborów, tym razem 
z kadencją na lat pięć. W trzech miejsco-
wościach gminy Bestwina zostały one 
przeprowadzone w ciągu jednego week-
endu. W Kaniowie – 8 lutego, natomiast 
w Janowicach i Bestwinie – 10 lutego. 
Zebranie w Bestwince zwołano na dzień 
15 lutego.  Przypomnijmy, że w ostatnich 
czterech latach funkcję sołtysów pełni-
li: w Bestwinie: Maria Maroszek, w Be-
stwince: Teresa Paruch – Ryś, w Jano-
wicach: Stanisław Nycz, w Kaniowie: 
Marek Pękala. 

 Każde z zebrań przebiegało według po-
dobnego schematu. Następował wybór 
przewodniczącego i sekretarza zebrania, 

sprawozdanie z dotychczasowej działalno-
ści swojej i rady sołeckiej składał sołtys, 
kolejne punkty to ustalenie liczby człon-
ków rady, uchwalenie regulaminu wybo-
rów, powołanie komisji skrutacyjnej, we-
ryfikacja uprawnień, zgłoszenie kandy-
datów, tajne głosowanie, ogłoszenie wy-
ników. Miało również miejsce wystąpie-
nie wójta Artura Beniowskiego lub zapro-
szonych gości. W zebraniach uczestni-
czyli radni Rady Gminy Bestwina na cze-
le z przewodniczącym Jerzy Stanclikiem, 
Radni Rady Powiatu Bielskiego, sekretarz 
gminy Arkadiusz Maj, kierownicy refera-
tów Urzędu Gminy, przedstawiciele kul-
tury, oświaty, sportu, organizacji społecz-
nych oraz licznie zgromadzeni mieszkań-
cy.

Kaniów:
Sołtys Marek Pękala swo-

je sprawozdanie przygotował 
bardzo szczegółowo, a spo-
ro informacji dodał wójt Ar-
tur Beniowski. Sołectwo roz-
wija się dynamicznie, po wy-
konanej wymianie azbesto-
wej sieci wodociągowej przyj-
dzie czas na wykonanie kana-
lizacji. Strategiczną inwesty-
cją będzie budowa mostu na 
rzece Białej, który skróci czas 
dojazdu zarówno do dróg DK1 

jak i S1. Zresztą komunikacja z miejsco-
wościami ościennymi to „pięta achille-
sowa” Kaniowa, są jednak prowadzone 
rozmowy z prezydentem Bielska – Białej 
Jarosławem Klimaszewskim. Być może 
do usprawnienia transportu publiczne-
go przyczynią się działania Jana Stancli-
ka, który został przewodniczącym Komi-
sji Gospodarki, Transportu i Rozwoju Go-
spodarczego Rady Powiatu Bielskiego. 
Było jeszcze sporo innych tematów, mię-
dzy innymi zapowiedziane zostało prze-
jęcie przez gminę Bestwina od powiatu 
ul. Rybackiej. Nie zapomniano o remon-
tach dróg i kwestii zagospodarowania by-
łej filii ośrodka zdrowia lub pomieszczeń 
przedszkolnych. 

W wyniku wyborów mieszkańcy ponow-
nie zaufali Markowi Pękali, który nie miał 
kontrkandydatów. Zdobył 41 głosów „za” 
przy 6 przeciwnych. Do Rady Sołeckiej 
kandydowało dziewięć osób a wybrano do 
niej sześć. Są to Panowie: Piotr Sema-
niak, Zdzisław Tomala, Grzegorz Wie-
czorek, Adam Mikołajczyk, Mirosław 
Kołodziejczyk, Wiesław Drąg. Prze-
wodniczącym zebrania był Jacek Jonkisz.

Janowice:
Mieszkańcy Janowic wybierali swoje-

go sołtysa w sali gimnastycznej Zespo-
łu Szkolno – Przedszkolnego. Stanisław 
Nycz i jego współpracownicy również sta-

Rada Sołecka z Kaniowa
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rali się interweniować w najważniejszych dla miejscowości spra-
wach. Asfaltowano drogi gminne, dokończono remont ul. Ja-
nowickiej (wraz z chodnikiem). Zaadaptowano ponadto na po-
trzeby przedszkola budynek przy ul. Janowickiej 100. Powstały 
w nim trzy oddziały. Wykonano także projekt sali gimnastycz-
nej przy szkole i projekt chodnika od Niklówki do cmentarza. 
Do jednostki OSP został sprowadzony nowy średni wóz bojo-
wy „Scania”. Nowością w Janowicach stała się udana impreza 
plenerowa pod nazwą „Janowickie Sianokosy”. 

Stanisław Nycz w głosowaniu zmierzył się z dwoma kontr-
kandydatami: Jarosławem Zolichem i Piotrek Kozłowskim, ale 
uzyskał największą liczbę głosów (34) i ponownie został sołty-
sem. W radzie sołectwa Janowice zasiądą: Jarosław Zolich, 
Grzegorz Ciszczoń, Krystyna Norymberczyk, Barbara Myśli-
wiec i Genowefa Pawlica. Kandydowało w sumie sześć osób. 
Zebranie w Janowicach prowadził Jacek Sawkiewicz.

Bestwina:
Działalność sołtysa Marii Maroszek i rady sołeckiej w naj-

większym sołectwie naszej gminy miała wiele aspektów. Uwa-
gi przekazywane były na bieżąco wójtowi i odpowiednim refe-
ratom. Radni sołeccy objeżdżali swoje rejony, kontrolowali stan 
dróg gminnych i powiatowych, zgłaszali potrzeby mieszkańców 
w zakresie budowy przejść dla pieszych, montażu luster, udroż-
niania rowów, wycinek samosiejek itd. Bestwina to także miejsco-
wość doceniona przez jurorów w konkursie „Piękna Wieś Woje-
wództwa Śląskiego”. Wypowiedź pani sołtys uzupełnił wójt Artur 
Beniowski. Poinformował o realizowanych bądź planowanych 
inwestycjach i przetargach. Ważnymi kwestiami są budowa ka-

nalizacji południowej części Bestwiny, remont ul. Krakowskiej, 
budowa przystanku czerwonego autobusu naprzeciwko Urzę-
du Gminy. Wójt zaznajomił mieszkańców z ogłaszanymi prze-
targami na budowę chodnika przy ul. Witosa i bieżni z zaple-
czem lekkoatletycznym przy boisku LKS Bestwina. Termomo-
dernizacji doczeka się budynek przedszkola i Gminnej Biblioteki 
Publicznej. Na miejscu boiska treningowego powstanie pełno-
wymiarowe boisko ze sztuczną nawierzchnią. Czeka na zago-
spodarowanie teren przy Muzeum Regionalnym im. ks. Z. Bu-
baka wraz z łąką pod św. Janem.

Po przeprowadzonych wyborach, sołtysem została ponow-
nie Maria Maroszek (53 głosy „za”, 2 przeciw, bez kontrkandy-
datów). Ostateczny skład rady sołeckiej w Bestwinie: Bolesław 
Sabuda, Kazimierz Jonkisz, Agata Markiel, Barbara Pachol-
ska, Marceli Kraus, Krzysztof Piątek, Adam Lasek. Przewod-
niczącym zebrania był Kazimierz Adamaszek.

Bestwinka:
Ostatnim w kolejności zebraniem wyłaniającym sołtysa i radę 

sołecką było spotkanie mieszkańców Bestwinki. 15 lutego wy-
borcy i zaproszeni goście zgromadzili się w budynku niedawno 
zmodernizowanej szkoły. Była to sztandarowa w ostatnich la-
tach inwestycja „kubaturowa”, dodatkowo na terenie szkoły roz-
poczęła pracę kuchnia, gotująca posiłki dla wszystkich placó-
wek oświatowych na terenie gminy. Młodzież może cieszyć się 
również profesjonalną „zieloną pracownią”.

W swoim sprawozdaniu dotychczasowa sołtys Teresa Pa-
ruch – Ryś podziękowała za współpracę wójtowi Arturowi Be-
niowskiemu, Urzędowi Gminy i Radzie Sołeckiej, Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury w Bestwinie.. Poinformowała o pracach re-
montowo – naprawczych, takich jak czyszczenie rowów, kosze-
nie samosiejek, wymiana przepustów,  tablic ogłoszeń, nakład-
kach asfaltowych (ul. Magi, Braci Dudów, Podpolec), frezowa-
niu, wymianie luster oraz oświetlenia. Na ul. Witosa zamonto-
wano wiatę przystankową. Umocniono ponadto część brzegów 
Łękawki, trwają prace na terenie jazu. W trakcie opracowań są 
projekty termomodernizacji remizy OSP, odwodnienia  ul. Młyń-
skiej, Olchowej, Witosa i ks. Adamaszka, generalnej przebudo-
wy ul. Sportowej. Straż pożarna może cieszyć się lekkim Fia-
tem Ducato, tak więc ma już dwa nowoczesne wozy bojowe. 
Prezes OSP Bestwinka Grzegorz Gawęda jest radnym powiato-
wym, zaś w zarządzie powiatowym ZOSP RP w Bielsku – Białej 
odpowiada za Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze.

Wójt Artur Beniowski poinformował o zakończeniu przetargu 

Informator

Przemawia sołtys Janowic Stanisław Nycz

Rada Sołecka z Bestwiny

Sołtys, Rada Sołecka i goście zebrania w Bestwince
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IV Sesja Rady Gminy Bestwina
PRZYJĘTO PLANY PRACY RADY GMINY I KOMISJI STAŁYCH

na ul. Rzeczną, remoncie ul. Sportowej i planowanym chodni-
ku na ul. Witosa. Rozpocznie się projekt chodnika przy ul. Ol-
chowej. Jest gotowa dokumentacja na budowę trybuny i zaple-
cza Klubu Sportowego Bestwinka – przy okazji wójt podzięko-
wał za wkład klubu sportowego w projekt. Również przy szko-
le podstawowej dokonane zostaną prace remontowe (chodnik, 
likwidacja tarasu itd.), urząd ma na uwadze stworzenie tak po-
trzebnych w tym rejonie miejsc parkingowych. Wójt odpowiadał 
na pytania z sali dotyczące zwłaszcza gospodarki odpadami ko-
munalnymi, fotowoltaiki i usprawnienia komunikacji publicznej.

Podobnie jak w Bestwinie i Kaniowie, poza urzędującym soł-
tysem nie podano innych kandydatów do tej funkcji. Wobec 

powyższego, po przeprowadzonym tajnym i bezpośrednim 
głosowaniu okazało się, że przez kolejne pięć lat Teresa Paruch-
Ryś będzie ponownie reprezentować Bestwinkę na zewnątrz, 
na forum Rady Gminy czy w sprawach dotyczących mieszkań-
ców. Otrzymała 46 głosów „za” przy 6 „przeciw”. Przegłosowano, 
aby w radzie sołeckiej zasiadło siedem osób. Podano dziewięć 
kandydatów i wybrano radę w składzie: Stanisław Wojtczak, 
Krzysztof Zelek, Tadeusz Maga, Renata Cichowska – Gaź-
dziak, Łukasz Greń, Aneta Górna, Krzysztof Wróbel. Prze-
wodniczącą zebrania była Wiesława Ochman – Szeliga.

Opracowanie: Sławomir Lewczak

Wójt Gminy Bestwina  
Artur Beniowski

Z prac Urzędu Gminy
Najważniejsze działania 
wójta i Urzędu Gminy  
w lutym:

Rozstrzygnięto prze-
targ i podpisano umo-
wę z wykonawcą bu-
dowy chodnika dla 
pieszych w ciągu ul. 
Dankowickiej w Ka-
niowie. Wykonawcą 
została firma Trexbud  
z Pisarzowic, a war-
tość zadania wynosi 
2 mln. zł. Prace zosta-
ną wykonane do koń-
ca sierpnia b.r. 

• Podpisano umowę z wykonawca remontu ul. Rzecznej 
w Bestwince. Wykonawcą została firma Drog-Bud ze Spyt-

kowic, a wartość zadania wynosi 680 tys. zł. Prace zosta-
ną zrealizowane do końca maja br.

• Ogłoszono przetarg na wykonanie remontów cząstkowych 
gminnych dróg asfaltowych w roku 2019.  

• Planuje się ogłoszenie naboru wniosków na wymianę źró-
deł ciepła w budynkach mieszkalnych jednorodzinnych  
w ilości 100 szt. Nabór wniosków ogłoszony będzie w po-
łowie marca  i będziemy jeszcze o tym informować. 

• W Bestwinie, Bestwince, Janowicach i w Kaniowie wybra-
no sołtysów i rady sołeckie. Trwa okres zebrań sprawoz-
dawczych w organizacjach, klubach i stowarzyszeniach 
z terenu gminy. Dziękuję wszystkim za zaangażowanie  
w społeczną pracę, składam podziękowania również or-
ganizatorom zimowego wypoczynku dzieci i młodzieży 
(więcej: www.bestwina.pl).

Wójt Gminy Bestwina
Artur Beniowski

•

Czwarta sesja Rady Gminy w dniu 23 stycznia 2019 r. została 
jak zawsze poprzedzona posiedzeniami komisji stałych, na któ-
rych radni analizowali projekty uchwał. Jak zwykle, wiele emocji 
wzbudzała kwestia tzw. funduszu sołeckiego i w tej sprawie wójt 
Artur Beniowski przekonywał, że w obecnym stanie prawnym 
wyodrębnianie tego funduszu daje niewiele – co innego, gdyby 
przyjmował on kształt budżetu obywatelskiego. Opracowywane 
są jednak zmiany co do możliwości usprawnienia tej formy par-
tycypacji mieszkańców w życiu sołectw.

Wójt złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Podał 
do wiadomości terminy zebrań wiejskich zwoływanych w celu wy-
boru sołtysów i rad sołeckich, poinformował o zakończeniu prze-
targu na budowę chodnika wzdłuż ul. Dankowickiej w Kaniowie 
i przetargu na asfaltowanie ul. Rzecznej w Bestwince, przygoto-
waniu przetargu na ul. Witosa, jak również o podpisaniu umowy 
z Ministerstwem Sportu i Turystyki na dofinansowanie budowy 
bieżni lekkoatletycznej wokół boiska w Bestwinie. Została przy-
gotowana dokumentacja do złożenia wniosku na dofinansowa-
nie budowy sali gimnastycznej w Janowicach. Odbyło się tak-

że spotkanie z prezesami klubów sportowych w sprawie dotacji.
Wybrano Radę Społeczną działającą przy Samodzielnym Pu-

blicznym Zakłądzie Opieki Zdrowotnej w Bestwinie. W jej skład 
weszli: Arkadiusz Maj (przewodniczący, osoba wyznaczona 
przez wójta), Marcin Sieradzki (przedstawiciel wojewody), Sta-
nisław Nycz, Jerzy Stanclik, Magdalena Wizner – Wilczek. 
Grzegorz Owczarz (przedstawiciele Rady Gminy).

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Stanclik jak również rad-
ni przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji, Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy, Ochrony i Kształto-
wania Środowiska, Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia i Bezpie-
czeństwa Publicznego odczytali ramowe plany pracy Rady Gmi-
ny oraz komisji stałych na rok 2019, plany te Rada przegłoso-
wała i będzie według nich działać. 

RAMOWY PLAN PRACY RADY GMINY BESTWINA NA ROK 
2019
1. Analiza i przyjmowanie projektów uchwał przygotowywanych 

przez Wójta Gminy.



4

Informator

Duma Janowic z napędem na cztery koła

2. Przegląd dróg gminnych oraz powiatowych w kontekście reali-
zowanych i planowanych inwestycji drogowych i mostowych.

3. Analiza przygotowań i realizacji budowy chodników wzdłuż 
dróg powiatowych.

4. Analiza funkcjonowania komunikacji publicznej na terenie 
gminy.

5. Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Kierowni-
ka Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
oraz Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia i Bezpieczeństwa Pu-
blicznego w zakresie funkcjonowania placówek oświatowych, 
kulturalnych i służby zdrowia.

6. Ocena gospodarki mieniem komunalnym.
7. Sesje objazdowa w celu zapoznania radnych z problemami so-

łectw bezpośrednio w terenie, m.in. stan dróg gminnych, funk-
cjonowania szkół i przedszkoli, działalności jednostek OSP.

8. Analiza Wieloletniego Programu Rozwoju Gminy Bestwi-
na - dalsza rozbudowa sieci kanalizacyjnej i modernizacja 
sieci wodociągowej.

9. Analiza i ocena wykonania budżetu za I półrocze 2019 roku.
10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2018 rok - absolutorium dla Wójta Gminy.
11. Poszerzenie współpracy przy opracowaniu przez Wójta Gmi-

ny projektu budżetu na 2020 rok

Z uchwał „społecznych” uwagę zwraca „Uchwała w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wy-
łączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z za-
burzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków czę-
ściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobiera-
nia”. Przy okazji omawiania tejże uchwały przewodniczący Rady 
Gminy Jerzy Stanclik przypomniał, że w porozumieniu z gminą 

Czechowice – Dziedzice została założona spółdzielnia socjalna 
„Czecho – Best” świadcząca mieszkańcom usługi opiekuńcze 
na bardzo dobrym poziomie, więcej informacji o tej spółdzielni 
można uzyskać w biurze GOPS oraz na stronie internetowej.

Oto podejmowane przez Radę Gminy uchwały:
1. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/18/2018 Rady 

Gminy Bestwina z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bestwina.

2. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/19/2018 Rady 
Gminy Bestwina z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie 
budżetu Gminy Bestwina na rok 2019.

3. Uchwała w sprawie udzielenia przez Gminę Bestwina 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powia-
tu Bielskiego przeznaczonej na dofinansowanie kosztów 
opieki technicznej dla modułów wdrożonych w ramach 
Projektu pn.: "Rozwój elektronicznych usług Systemu In-
formacji o Terenie Powiatu Bielskiego".

4. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki długotermi-
nowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach na dofinansowanie 
zadania. inwestycyjnego pn.: Program ograniczenia emi-
sji w Gminie Bestwina na lata 2017-2020 - etap III - edycja 
2019 w kwocie 500 000,00 zł.

5. Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnie-
nie funduszu sołeckiego w 2020 roku.

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w 2020 roku.

7. Uchwała w sprawie powołania nowego składu Rady Spo-
łecznej, działającej przy Samodzielnym Publicznym Za-
kładzie Opieki Zdrowotnej w Bestwinie.

8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy 
Rady Gminy Bestwina oraz komisji stałych na 2019 rok.

9. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycz-
nych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psy-
chicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.

10. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2019-2023.

11. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych.

Opracowanie: Sławomir Lewczak

Radni na IV sesji Rady Gminy Bestwina

Pięcioletnie starania druhów OSP Janowice dobiegły końca! 
25 stycznia strażacy i mieszkańcy uroczyście powitali fabrycz-
nie nowy, średni pojazd marki SCANIA P360. Samochód pomie-
ści 3 tys. litrów wody, posiada wyciągarkę, trójprzęsłową dra-
binę, maszt oświetleniowy oraz napęd na wszystkie osie. Spe-
cjalnie dla niego poszerzono drzwi do remizy. Najnowszy na-
bytek zastąpi starego, wyeksploatowanego Stara 244 z 1986 r. 

Pozyskanie samochodu to bardzo ważna chwila dla Janowic 
– mówi prezes Zygmunt Łukoś – Auto ogromnie wzmacnia nasz 
potencjał, przyczyni się do poprawy warunków pracy naszych 

strażaków, z całą pewnością posłuży nam przez długie lata! 
„Scania” została przywitana z wielką pompą: gdy naczelnik 

Krzysztof Wróbel bezpiecznie przyprowadził samochód do Ja-
nowic, rozległy się brawa mieszkańców, a na niebie rozbłysły 
sztuczne ognie. Na tym nie koniec radości: 18 maja 2019 r. od-
będzie się uroczyste przekazanie samochodu do służby.

Pojazd został zakupiony w firmie „Wawrzaszek ISS sp. z.o-
.o., spółka komandytowa 43 – 300 Bielsko – Biała ul. Leszczyń-
ska 22”. Swój wkład w inwestycję miał  Urząd Gminy Bestwina 
(381 445 zł.); Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Go-
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Gmina Bestwina w rodzinie BKS „Stal”
15 lutego na sali sesyjnej Urzędu Gminy wójt Artur Beniow-

ski podpisał umowę o współpracy z Bialskim Klubem Sporto-
wym „Stal” Bielsko – Biała. Stronę klubową reprezentował Pre-
zes Zarządu Andrzej Pyć. Porozumienie dotyczy przede wszyst-
kim piłki siatkowej i zakłada włączenie młodzieży z naszej gmi-
ny do szerszego programu. Nasi trenerzy będą szkolić dziew-
częta z gminy Bestwina i nie tylko  - mówi prezes Pyć. Chce-
my stworzyć swoistą sieć klubów satelitarnych, a najlepsi będą 
mieli szansę zagrać w jednym z czołowych polskich zespołów 
czy też skorzystać z oferowanego przez nas zaplecza. W Ka-
niowie istnieje już profesjonalna hala sportowa, dużymi salami 
dysponują Bestwinka i Bestwina, przygotowywana jest inwesty-
cja tego typu również w Janowicach. 

Przypomnijmy, że BKS „Stal” to wielokrotny mistrz i wicemistrz 
Polski, uczestnik międzynarodowych rozgrywek, a wśród zawod-
niczek grały takie gwiazdy jak Katarzyna Skorupa, Anna Wer-
blińska, Anna Podolec i Milena Sadurek. 

Sławomir LewczakWójt Artur Beniowski i prezes Andrzej Pyć

Średni samochód Scania P360

spodarki Wodnej (200 000 zł.), Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach (191 350 zł.), 
Krajowy System Ratowniczo – Gaśniczy (70 000 zł.) oraz po-
chodzące ze zbiórek środki własne (140 000 zł). Strażacy ser-
decznie dziękują wszystkim podmiotom, firmom, sponsorom in-
dywidualnym, a także mieszkańcom Janowic i okolic za każdą 
złotówkę. Całkowity koszt, łącznie z dostosowaniem strażnicy, 
to ponad milion złotych.

Poprzedni samochód oczekuje w Kaniowie na dalsze decy-
zje dotyczące swojego losu. Być może otrzyma go inna jednost-
ka OSP, jeśli tylko takie zapotrzebowanie zostanie zgłoszone.

Sławomir Lewczak

Zebranie Gminnej Spółki Wodnej Melioracyjnej 
23 stycznia 2019 r. w sali widowiskowej GOK w Bestwinie od-

bywało się walne zebranie sprawozdawcze delegatów Spółki 
Wodnej Melioracyjnej w Bestwinie. Prezes Spółki Łukasz Greń 
przywitał obecnych na tymże zebraniu wójta Artura Beniowskie-
go oraz Wandę Dziubek ze Starostwa Powiatowego, przewod-
niczącego Rady Gminy Jerzego Stanclika, radnych, sołtysów i 
zaproszonych gości. Całe zebranie prowadził Anatol Faruga.

W dalszej kolejności przyjęto protokół z poprzedniego zebra-
nia, a sprawozdanie Zarządu z działalności Spółki złożył pre-
zes Łukasz Greń. W sprawozdaniu znalazły się podziękowania 
dla Wójta, pracowników Urzędu Gminy, Starostwa Powiatowe-
go oraz ŚZMiUW za wszelką okazaną pomoc. Prezes poinfor-
mował, że Zarząd odbył osiem spotkań a spółka wykonywała 
swoje zadania statutowe w rodzaju konserwacji rowów i innych 
urządzeń drenarskich, a także bieżących napraw. 

Kolejne raporty to sprawozdanie z działalności Komisji Rewi-
zyjnej odczytane przez Jana Stanclika, sprawozdanie z wyko-
nania robót statutowych (odczytał kierownik robót Marian Firga-
nek), sprawozdanie finansowe (odczytała księgowa Jolanta Ku-
der). Przedstawiono dane liczbowe: wykonano 13 482 mb kon-
serwacji rowów o wartości 105 031, 87 zł., wykonano 253 szt. 
napraw drenarskich za 44 050,87 zł. Razem roboty statutowe 
pochłonęły 149 082, 74 zł. Wszystkie prace zlecone oraz wy-

grane przetargi zostały wykonane w terminie i odebrane przez 
zleceniodawców bez zastrzeżeń.

W sprawozdaniu finansowym księgowa poinformowała, że do-
chody uzyskane w 2018 r. wynosiły (po wykonaniu) 263 417,86 
zł., w tym: składki – 169 844, 59 zł., dotacja z Urzędu Marszał-
kowskiego –30 000 roboty zlecone – 63 573, 27 zł. Wydatki wy-

Zebranie delegatów Gminnej Spółki Wodnej Melioracyjnej
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Gminna ewidencja zabytków
Czym jest gminna ewidencja zabytków?

Gminną ewidencję zabytków nieruchomych prowadzi wójt / 
burmistrz / prezydent w formie kart adresowych. 

Obejmuje ona:
• zabytki wpisane do rejestru zabytków
• ujęte w wojewódzkiej ewidencji zabytków
• dodatkowo wyznaczone przez wójta / burmistrza / prezyden-

ta miasta (w porozumieniu z Wojewódzkim Konserwatorem 
Zabytków)
Jeśli chcesz uzyskać informacje o tym, czy Twój obiekt 

został włączony do gminnej ewidencji zabytków skontak-
tuj się z urzędem gminy lub miasta. 

W gminie Bestwina Gminną Ewidencję prowadzi Muzeum Re-
gionalne im. Ks. Z.Bubaka w Bestwinie (w razie pytań prosimy 
o kontakt w każdy poniedziałek, wtorek tel. 32/2141587) bądź 
też  bezpośrednio z Wojewódzkim Urzędem Ochrony Zabytków 
w Katowicach delegatura w Bielsku-Białej.

Listę obiektów wpisanych do Gminnej Ewidencji w Bestwinie 
znaleźć można pod adresem:

http://bip.bestwina.pl/uploaded_files/15242225931000_za-
rzadzenie-27-2018.pdf

lub też w Gminnym Programie Opieki nad Zabytkami Gminy 
Bestwina na lata 2018-2022 przyjętym uchwałą nr II/17/2018 
Rady Gminy Bestwina z dnia 13 grudnia 2018 r. opublikowaną 
pod adresem: http://dzienniki.slask.eu/#/legalact/2018/8005/     

(strony 84-88) DZ. URZ. WOJ. SLA 2018.8005

Gminna ewidencja zabytków ma charakter zbioru otwartego.
Włączenie zabytku nieruchomego do ewidencji nie wymaga 

zgody właściciela.
Do czasu założenia gminnej ewidencji zabytków podsta-

wą ochrony są wykazy Wojewódzkiego Konserwatora Za-
bytków wskazujące zabytki do ujęcia w tej ewidencji.

Jakie są procedury uzyskiwania pozwoleń 
na prace?

Jeżeli planujesz roboty budowlane lub rozbiórkę budynku wy-
stępujesz o pozwolenie na budowę / rozbiórkę lub zgłaszasz za-

miar realizacji prac we właściwym wydziale architektury Staro-
stwa Powiatowego lub Urzędu Miasta/Gminy.

W przypadku pozwolenia na budowę lub rozbiórkę Twój wnio-
sek zostanie przesłany do Wojewódzkiego Konserwatora Zabyt-
ków do uzgodnienia. Konserwator wyrazi opinię w formie posta-
nowienia w ciągu 30 dni. Niezajęcie stanowiska w tym terminie 
uznaje się jako brak zastrzeżeń do przedstawionych we wnio-
sku rozwiązań projektowych. 

Pamiętaj! W przypadku gminnej ewidencji zabytków nie 
jest wymagany odrębny wniosek o pozwolenie Wojewódz-
kiego Konserwatora Zabytków. Wszystkie formalności za-
łatwiasz w Urzędzie Miasta/Gminy lub Starostwie Powia-
towym. 

W przypadku prac objętych jedynie obowiązkiem zgłoszenia 
do organu administracji architektoniczno-budowlanej, może zo-
stać narzucony obowiązek uzyskania pozwolenia na budowę, 
jeżeli prace te pogorszą stan zachowania zabytku.

Czym skutkuje włączenie zabytku do gminnej ewidencji za-
bytków?

Ochronę zabytków (obiektów i obszarów) ujętych w gminnej 
ewidencji zabytków uwzględnia się w:
• miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gmi-

ny - Wojewódzki Konserwator Zabytków może wyznaczyć na-
kazy i zakazy dotyczące obszarów bądź budynków

• studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego gmin i innych dokumentach planistycznych - Woje-
wódzki Konserwator Zabytków może wyznaczyć nakazy i za-
kazy dotyczące obszarów bądź budynków

• decyzji o warunkach zabudowy - Gmina przed wydaniem de-
cyzji przesyła ją do uzgodnienia Wojewódzkiemu Konserwa-
torowi Zabytków

• decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego - 
Gmina przed wydaniem decyzji przesyła ją do uzgodnienia 
Wojewódzkiemu Konserwatorowi Zabytków

• decyzji o realizacji inwestycji drogowej, lokalizacji linii kolejo-
wej lub realizacji inwestycji w zakresie lotniska użytku publicz-

niosły ogółem 269 472,14 zł., spółka zanotowała zatem stratę, 
pokrytą z funduszu zakładowego.

Wszystkie sprawozdania jednogłośnie przyjęto i udzielono 
Zarządowi Spółki absolutorium. Propozycja planu prac statuto-
wych została przedstawiona przez Kierownika GSWM Mariana 
Firganka. Przedłożony plan obejmuje naprawę i konserwację 
rowów w poszczególnych sołectwach.

Bestwina (mb) 5 569 (zł) 55 186 Średnio zł. za mb 9,91

Bestwinka 1 831 21 452 11,72

Janowice 2 068 15 916 7,70

Kaniów 4 455 35 552 7,98

Razem 13 923 128 106 9,33

W dyskusji zabrali głos zaproszeni goście oraz obecni na ze-
braniu delegaci. Przyjęto 11 uchwał oraz wnioski złożone przez 
delegatów. Składka melioracyjna na rok 2019 została pod-
niesiona o 10%, związane jest to z koniecznością podnie-
sienia stawki roboczogodziny do kosztorysowania robót. 
Natomiast w r. 2020 składka pozostanie na poziomie roku 

2019. Pełny zapis złożonych wniosków i zapytań znajduje się 
w protokole z zebrania dostępnym w siedzibie GSWM.

Na zakończenie prezes podziękował wszystkim osobom obec-
nym na zebraniu.

Najważniejsze stawki opłat  
na lata 2019 – 2020

Działka z zabudową
do 0,50 ha - 42,00 zł., opłata stała 
od 0,50 do 1,00 ha 45,00 zł., opłata stała 
powyżej 1,00 ha - 45,00 zł + 16,00 zł pomnożone przez areał 
Działka bez zabudowy:
do 0,50 ha - 27,00 zł., opłata stała 
powyżej 0,50 ha - 27,00 zł + 16,00 zł., pomnożone przez areał

Stawy:
zasilane z Młynówki Komorowicko – Bestwińskiej - 125,00 zł., 
pomnożone przez areał 
zlewnia Bestwinka - 105,00 zł., pomnożone przez areał 
pozostałe - 83,00 zł., pomnożone przez areał

Opracowanie: Sławomir Lewczak
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Radni gminy Bestwina kadencji 2018 – 2023
Dane kontaktowe

Biuro Rady Gminy: (032) 215 77 11, Pokój nr 12, ul, Krakowska 111, Bestwina
e-mail: biurorady@bestwina.pl

Jerzy Stanclik 
(przewodniczący Rady Gminy)
e-mail: jerzy.stanclik@bestwina.pl
Pełnione dyżury:  
każdy wtorek od godz. 10.00 do 11.00  
w Biurze Rady Gminy

Stanisław Nycz 
(wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Bestwina)
e-mail: stanislaw.nycz@bestwina.pl

Jerzy Borutka
jerzy.borutka@bestwina.pl

Łukasz Furczyk
e-mail : lukasz.furczyk@bestwina.pl 
tel. 605350558

Marcin Gac
e-mail : marcin.gac@bestwina.pl 
tel. 600417196

Grzegorz Kołodziejczyk
e-mail: grzegorz.kolodziejczyk@bestwina.pl
tel. 604192637

Małgorzata Łukoś
e-mail : malgorzata.lukos@bestwina.pl
Pełniony dyżur: 
Urząd Gminy w Bestwinie, 
sala posiedzeń, 
pierwsza środa miesiąca 
od godz. 10.00 do 11.00

Radosław Mróz
e-mail: radoslaw.mroz@bestwina.pl 
tel. 502734165
Pełnione dyżury:  
każdy pierwszy poniedziałek miesiąca 
od godz. 17.00 do 18.00 w domu, 
Bestwina ul. Lipowa 30, 
lub po wcześniejszym umówieniu się

Grzegorz Owczarz
e-mail: grzegorz.owczarz@bestwina.pl 
tel. 509361269

Roman Pacyga
e-mail: roman.pacyga@bestwina.pl 
tel. 502523039

Ireneusz Stanclik
e-mail : ireneusz.stanclik@bestwina.pl
Pełniony dyżur: 
Gminny Ośrodek Kultury, 
ostatni piątek miesięca 
od godz. 15.30 do 16.30

Marek Szymański
e-mail: marek.szymanski@bestwina.pl

Sławomir Walczak
e-mail : slawomir.walczak@bestwina.pl
Pełniony dyżur: 
OSP Bestwinka, 
ostatnia środa miesiąca 
od godz. 18.00 do 19.00

Magdalena Wizner – Wilczek
e-mail : magdalena.wizner-wilczek@be-
stwina.pl 
Pełniony dyżur: 
OSP Bestwinka, 
ostatnia środa miesiąca od godz. 18.00 
do 19.00

Łukasz Zdeb
e-mail : lukasz.zdeb@bestwina.pl

Uwaga! 
Zmiana lokalizacji biura Stowarzyszenia  
Lokalna Grupa Działania Ziemia Bielska

Lokalna Grupa Działania Ziemia Bielska informuje, że uległ zmianie adres biura Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 
Ziemia Bielska z siedzibą w Bielsku - Białej z dotychczasowego na: ul. T. Regera 81, 43-382 Bielsko - Biała. W związku z po-
wyższym zmienił się również telefon kontaktowy: 607 636 691. Kontakty mailowe nie uległy zmianie.

nego - wojewoda lub starosta przed wydaniem decyzji przesyła 
ją do uzgodnienia Wojewódzkiemu Konserwatorowi Zabytków

• prawie budowlanym – pozwolenia na budowę lub rozbiórkę 
uzgadniane są z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków

Dotacje
Dotacje na prace przy obiektach włączonych do gminnej ewi-

dencji zabytków mogą udzielać organy administracji samorzą-
dowej (wójt / burmistrz / prezydent / starosta / marszałek) na 
podstawie stosownej uchwały.

Wojewódzki Konserwator Zabytków nie może udzielać dota-
cji na prace przy tych obiektach. 

Kiedy i jak można wyłączyć zabytek z gminnej ewidencji za-
bytków?

Można wyłączyć zabytek z gminnej ewidencji zabytków, jeże-
li utracił wartości, na podstawie których został włączony do ewi-
dencji, np. został rozebrany lub znacząco przebudowany albo 
jego wartość nie zostanie potwierdzona w nowych ustaleniach.

O wyłączeniu z gminnej ewidencji zabytków decyduje wójt / 
burmistrz / prezydent z urzędu lub na wniosek właściciela zabyt-
ku – w porozumieniu z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków.

Źródło: http://wkz.katowice.pl/uslugi/rejestr-zabytkow/
ewidencja-zabytkow
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Bardzo serdecznie dziękuję za solidnie wykonaną pracę przy budowie przepustu w rejonie ul. Rzecznej. Wyrazy wdzięcz-
ności kieruję w stronę Pana Wójta Artura Beniowskiego, Panów Mariusza Szlosarczyka, Adama Wróbla, Wacława Walicz-
ka, a także wszystkich pracowników.

Andrzej Starsiak – mieszkaniec Bestwinki

Imprezy plenerowe
ORGANIZOWANE PRZEZ GMINNY OŚRODEK KULTURY W 2019 ROKU

15-16 czerwca -  Święto Gminy Bestwina (Bestwina)
6 lipca - II Janowickie Sianokosy (Janowice)

17 sierpnia - Święto Karpia Polskiego (Kaniów)
8 września - Dożynki Gminne (Kaniów)

Uzyskaj „Kartę Dużej Rodziny”!
Gmina Bestwina re-

alizuje krajowy pro-
gram Karta Dużej Ro-
dziny na podstawie 
ustawy o Karcie Dużej 
Rodziny z dnia 5 grud-
nia 2014 r.

Ogólnopolska Kar-
ta Dużej Rodziny to 
system zniżek dla ro-
dzin wielodzietnych. 
Jej posiadacze mają 
możliwość korzystania 
z katalogu oferty kultu-

ralnej, rekreacyjnej czy transportowej na terenie całego kraju.
Zniżek mogą udzielać nie tylko instytucje publiczne, ale rów-

nież przedsiębiorcy prywatni. Przystępując do programu zy-
skują prawo do posługiwania się znakiem „Tu honorujemy Kar-
tę Dużej Rodziny”.

Karta wydawana jest bezpłatnie i przysługuje niezależnie od 
uzyskiwanych dochodów rodzinom z co najmniej trójką dzieci:
• w wieku do ukończenia 18 roku życia,
• w wieku do ukończenia 25 roku życia, w przypadku gdy dziec-

ko uczy się w szkole lub szkole wyższej, 
• bez ograniczeń wiekowych, w przypadku dzieci legitymują-

cych się orzeczeniem o umiarkowanym albo znacznym stop-
niu niepełnosprawności.

Prawo do posiadania Karty przysługuje dziecku, jeżeli 
w dniu składania wniosku o przyznanie KDR co najmniej 
troje dzieci w rodzinie spełnia w/w wymagania.

Od 1 stycznia 2019r. Karta Dużej Rodziny przysługuje także 
RODZICOM, którzy kiedykolwiek mieli na utrzymaniu co najmniej 
troje dzieci, bez względu na ich wiek w dniu składania wniosku.

Rodzic wraz z wnioskiem, w którym wykazuje co najmniej tro-
je dzieci, składa oświadczenie, że miał lub ma na utrzymaniu 

łącznie co najmniej troje dzieci oraz że nie jest lub nie był po-
zbawiony władzy rodzicielskiej ani ograniczony we władzy ro-
dzicielskiej przez umieszczenie dziecka w pieczy zastępczej  
w stosunku do co najmniej trojga dzieci.

Od 1 stycznia 2018r. Karta Dużej Rodziny dostępna jest 
w dwóch formach: tradycyjnej (tj. plastikowej) i elektronicznej 
(tj. na urządzeniach mobilnych – telefonach komórkowych).

Mobilna Karta Dużej Rodziny powstała z myślą o:
• upowszechnieniu informacji 
• o systemie ulg i zniżek dla rodzin wielodzietnych. Ma też po-

móc rodzinom 
• w dotarciu do interesujących rabatów dzięki funkcji geolo-

kalizacji,
• a przedsiębiorcom – dotrzeć do rodzin wielodzietnych z cie-

kawą ofertą. 

Aby otrzymać mobilną Kartę Dużej Rodziny wystarczy złożyć 
wniosek o jej wydanie wraz z załącznikiem KDR-04. Można to 
zrobić osobiście w GOPS Bestwina lub za pośrednictwem mi-
nisterialnego portalu Emp@tia. 

WNIOSKI o wydanie Karty Dużej Rodziny można pobrać i składać  
w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Bestwinie w go-
dzinach urzędowania (tj. poniedziałki 7.30-17.00, wtorki, środy 
i czwartki 7.30-15.30 oraz piątki 7.30-14.00)

Informacje pod numerem telefonu GOPS tel. 32/215-46-37

Osoby posiadające tradycyjną KDR mogą ubiegać 
się o KDR w wersji elektronicznej BEZPŁATNIE do dnia 
31.12.2019r. Po tym terminie wydanie KDR w dodatkowej 
formie będzie podlegało opłacie.

Wydanie DUPLIKATU KDR podlega opłacie.

Wszelkie informacje dotyczące KDR dostępne na stronie:
https://www.rodzina.gov.pl
w zakładce Karta Dużej Rodziny

Podziękowanie


